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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO – via länk 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk, PRO 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO 

 

Förhindrade:  

Katrin Wicén, PRO 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Håkan Jarmar, SPF 

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson SPF och Ing-Britt Falk PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 15 februari via mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Bokslut 

Äldreomsorgen redovisar ett plus på 35,5 miljoner vilket 

bidrar till förvaltningen slutresultat. Dock redovisar 

utförarsidan ett minus på 50 miljoner. Anledningen till att 

äldreomsorgen kan redovisa ett plus på totalen är att det 

prognostiserade utfallet av placeringar som budgeten utgår 

från inför 2023 var högre än de faktiska placeringarna. 

Under första halvåret 2023 var placeringar på vård- och 

omsorgsboende färre. Under andra halvan av 2023 ökade 

placeringarna och nu ligger antalet placeringar i nivå med 

prognosen. Äldreomsorgen visste redan i början av 2023 att 

det skulle bli ett negativt utfall för utförarna. Utifrån att 

ersättningsnivån 2023 var låg samtidigt som det fanns en 
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löneökning och övriga kostnadsökningar som påverkade 

budget utfallet.   

 Nyckelfri hemtjänst 

Två nya avtal kommer att behöva tas fram. 

Äldreförvaltningen kommer att ansvara för detta. Det gäller 

först ett driftavtal vilket tas på äldrenämnden den 20 

februari sedan ska det upphandlas nytt avtal för inköp av de 

nya låsenheterna. Stadsdelsförvaltningarna kan efter det 

göra avrop från det avtalet.  

I Hägersten-Älvsjö uppnår vi målet med 102 % av 

installerade lås på ytterdörrar och vi ligger på 90 % för 

installerade lås på portar. Det finns många fastighetsägare 

som man behöver komma överens med gällande 

installationen av lås på portarna. 

 Äldre hemlösa 

Äldreförvaltningen tillsammans med socialförvaltningen 

har påbörjat ett arbete för äldre i hemlöshet. Det ska pågå 

mellan 2024 till 2028.  

Rådet önskar att beställarenheten kommer och redogör för 

hur vi arbetar inom förvaltningen. 

 Statsbidrag för beredskapsarbete 

Äldreförvaltningen och socialförvaltningen kommer att 

ansöka om medel gemensamt för hela staden. Planen är att 

använda medlen till en stadsövergripande kompetens- och 

förmågehöjning gällande måltidsberedskap inom 

äldreomsorgen och socialtjänsten. Samt genomföra en 

kartläggning över stadens samlade förmåga att hantera ett 

läge av höjd beredskap specifikt inom hälsa, vård och 

omsorg med fokus på personer som har boendeinsatser 

enligt SoL och LSS, samt personer som bor på vård.- och 

omsorgsboende. 

 Nya socialtjänstlagen 

Har nu anställt en projektledare som heter Maria 

Andersson. Hon kommer att börja i förvaltningen under 

våren. 

§ 4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 25 januari 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 23 januari 2024 
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Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 17 januari 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna 

§ 5 

Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 14 Medborgarförslag om basketplan vid Nybohov 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag. 

Ärende 15 Fler badbryggor i Hägersten-Gröndal-Aspudden 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag. 

Ärende 16 Båtförbindelse från Liljeholmskajen till Årsta 
holmar 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag fastän det blir 

dyrt. 

Ärende 17 Hundrastgård Långbro Park 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag. 

Ärende 18 Hundrastgård i Fruängen 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag. 

Ärende 19 Nämndens verksamhetsberättelse 2023 

Pensionärsrådet vill att det förtydligas under avsnittet anhörigstöd 

att det inte enbart handlar om olika anhöriggrupper som finns att 

tillgå som stöd för anhöriga. Rådet tycker att det är viktig att det 

framkommer att det finns andra former av stöd till exempel 

avlastning. Nu kan det tolkas som att det bara är olika grupper som 

finns som stöd. Viktigt att lyfta upp alla former av stöd speciellt för 

de som bor i ordinärt boende och sköter omvårdnaden för sin 

respektive.  

Förvaltningen tar till sig detta, förklarar även att det inte finns 

utrymme för allt som har genomförs under året i nämndens 

verksamhetsberättelse. Men att det finns utförligare beskrivet i 

enheternas verksamhetsberättelse.  

 

Rådet önskar få förtydligande kring vad BPSD instrumentet är för 

något?  

Svar: BPSD står för beteendemässiga och psykiska symptom vid 

demens. Är ett verktyg/instrument som används för att ta fram 

specifika åtgärder för den enskilde i syfte minska beteendemässiga 
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och psykiska symptom och öka livskvalitén. Äldreomsorgen ser ett 

behov av att öka användandet av instrumentet. 

Ärende 20 Fördelning av verksamhetsbidrag 2024 

Förslaget till fördelning av verksamhetsbidrag för år 2024 för våra 

pensionärsföreningar är otillräckliga då det generellt är en 

minskning under 2024. Kostnaderna ökar överlag och lokalhyror 

har blivit alldeles för höga. Rådet lyfter att de sänkta bidragen 

kommer att påverka föreningarna ekonomiskt utifrån att det är tufft 

redan nu att ha råd med lokalhyror. Det är inte heller möjligt för 

föreningarna att hitta nya lokaler utifrån tidigare kända utmaning 

med brist på lokaler som är lämpliga och anpassade för 

pensionärsföreningar. Rådet lyfter att det även kan komma att 

påverka föreningarnas aktivitet när medlen inte räcker till.  

Rådet önskar få en förklaring till årets sänkning av bidragen?  

Rådets utsedda representant till referensgruppen har inte blivit 

kallad till något möte och önskar även svar på det. 

Ärende 26 Plan för uppföljning av äldreomsorgen 2024 

Pensionärsrådet framför att det i sammanfattningen står att ärendet 

samverkas med rådet och undrar när samverkan ska ske? Rådet 

kommer återkomma om de har synpunkter.  

Ärende 27 Protokoll från Hägersten-Älvsjö och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor 

Pensionärsrådet har uppmärksammat att det i Älvsjö kommer att 

öppna en ny gruppbostad och att det ska ske en invigning. Rådet 

undrar om även de kommer bli inbjudna?  

Förvaltningen återkommer i frågan.  

§ 6 
Övriga frågor 

Rådets frågor om nya socialtjänstlagen är besvarade under § 3. 

Men lyfter att nya socialtjänstlagen ska vara en stående punkt på 

dagordningen för regelbunden uppföljning. 

 

Rådet undrar när anhörigkonsulenten kommer och besöker rådet? 

Svar: Ann-Katrin Forsman är inbokad till rådets sammanträde i 

maj. 

 

Pensionärsrådet lyfter att snöröjningen har varit sämre än någonsin. 

Cykelbanorna prioriteras framför gångbanorna. Vill att 

förvaltningen lyfter detta med de ansvariga på Trafikkontoret då 

det påverkar de äldre när snöröjningen inte fungerar. Äldre riskerar 

att halka och få frakturer och därmed behöva ta emot hjälp från 
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äldreomsorgen vilket i sin tur belastar förvaltningen ekonomiskt. 

Sen finns det äldre som inte vågar sig ut pga. rädsla att halka och 

slå sig. De äldre blir då ofrivillig isolerade och det är inte heller bra 

för deras hälsa, en förbättring måste ske.  

 

Pensionärsrådet lyfter frågan om jourpersonal inom hemtjänsten 

och önskar få en redovisning av hur det fungerar för den personal 

som har jourtelefonen och ska svara och gå på larm? 

Rådets upplevelse är att personalen utöver att vara ansvarig för 

larmtelefonen även har schema på kunder som de ska besöka och 

utföra insatser hos. Det kan innebära att personalen får ett larm när 

denne är hos en kund och då behöva avbryta det besöket för att åka 

till den kund som larmat. Uppfattningen är att personalen sen inte 

kommer tillbaka till ordinarie kund och slutför insatsen utan att 

kund då blir utan. Detta arbetssätt innebär även att den kund som 

larmar behöver vänta onödigt länge då personal med stor 

sannolikhet är hos annan kund och behöver avsluta och åka därifrån 

till kund som larmat.  

Rådet anser att om kund har larmat och trygghetsjouren har bedömt 

att hemtjänstpersonal behöver åka tillkund så är det angeläget att 

personal kan komma utan dröjsmål samt att ingen annan kund 

drabbas.  

Rådet önskar veta hur omfattande det är? Hur ofta händer det att 

personal behöver lämna den kund de är hos? 

Förvaltningen återkommer i frågan till nästa sammanträde. 

 

Rådet önskar veta hur det går med boendeplaneringen, de äldre blir 

fler och bostäderna färre samt att många av äldreomsorgens vård 

och omsorgsboenden har behov av renovering.  

Svar; Boendeplanering kommer upp som tema på sammanträdet i 

mars. Anneli Rydström är inbjuden för att informera om årets 

boendeplanering. 

 

Rådet önskar veta hur det är med covidsmitta inom 

verksamheterna? 

Svar; det finns inga rapporter från verksamheterna om någon akut 

situation gällande covid. Det har varit en högra andel sjukfrånvaro 

inom personalgruppen men huruvida det är covid eller annan 

sjukdom går inte att svara på. 

 

 

Nästa sammanträde är 13 mars kl. 10:30 


